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Reservation vid: 
Kommunstyrelsens sammanträde 2008-11-25  
§158 Tillgänglighetshandbok 
 
Vi socialdemokrater yrkade i kommunstyrelsen att kommunen skulle rekommendera hiss i 
flerbostadshus som överstiger 1 våning. Orsaken till detta är i grunden att göra det framtida 
bostadsbeståndet tillgängligt för fler. Vi ville ha in rekommendationen eftersom vi vet att den 
borgerliga majoriteten i den praktiska tillämpningen valt att ge grönt ljus till byggen som 
undviker att bygga hiss. Resultatet blir bostäder som för lång tid kommer vara stängda för 
människor med funktionsbegränsningar och många äldre. Det föranleder individuella 
kostnader, både ekonomiska och i form av möjlighet att bo kvar i den bostad man helst vill bo 
i, såväl som kommunala kostnader, för anpassning i efterhand eller behov av mer omsorg.  
 
Den borgerliga majoriteten skjuter därför kostnaderna framför sig. I praktiken går det med 
den tillämpning som nu används möjlighet att bygga i fyra våningar utan att hiss installeras 
(se sidan 13 i handboken för illustration) vilket gör att en väldigt liten del av nybyggnationen 
kommer att bli tillgängliga. 
 
Vi ville införa rekommendationen om hiss som en norm. Det innebär en möjlighet till avsteg 
om det finns godtagbara skäl till det, men framför allt att avstegen alltid måste kunna 
motiveras och att normen kan förändras.  
Nu är tyvärr det normala att hiss inte byggs. Därför blir den i övrigt bra tillgänglighets-
handboken i denna del mest vackra ord. 
 
För den socialdemokratiska kommunstyrelsegruppen  
 
 
 
Martin Nilsson 
 


